
Bestyrelsesmøde – Børneuniverset d. 8. nov. 2023 kl. 17-19 

 

Fremmødt: Kasper, Litha, Susanne, Gertrud, Rasmus, Sofie, Rikke, Carolina, Line & Julie. Afbud: 

Sanne, Sara, Trine. 

Dagsorden: 

1. Præsentation og velkomst til nye forældre bestyrelsesmedlemmer 

Der bydes velkommen til de nye fremmødte medlemmer af bestyrelsen; Gertrud, Rasmus, 

Rikke, Line, Carolina.  

  

2. Valg af formand og næstformand 

Sanne (formand) og Sara (næstformand) vil gerne give stafetten videre, så nye kan melde 

sig til posterne. Såfremt ingen melder sig, påtager de sig opgaven endnu 1 år.  

Der er ingen der melder sig på mødet, men flere ytrer, at være interesserede i at overtage 

ved næste års valg  

Sanne og Sara er således valgt som formand og næstformand endnu et år.  

 

3. Forretningsorden, tavshedspligt og opgaver  

Retningslinjer og opgaver for bestyrelsesarbejdet gennemgås 

- Arbejdsdage 

- Sensommerfest 

- Ad hoc opgaver som fondsansøgninger/ byggesager/dialog med forvaltningen 

- Ansættelsessamtaler – leder og souschef 

- Alle fremmødte underskriver dokument omkring tavshedspligt 

 

4. Beslutning om lukkedage 2024 

Ledelsen anbefaler, at der holdes lukket som sædvanligt, hvilket vil sige dagene ml. jul og 

nytår samt dagen efter Kristi Himmelfart. Det er både af økonomiske og personalemæssige 

hensyn. 

Forældrebestyrelsen bakker om ledelsens anfaling. 

Der er ikke tvungen lukket i sommerferien 2024, som var tilfældet i 2023. 

 

5. Frugtordning 

Ledelsen orienterer om, at skal vælges ny bestyrer, da Camilla er fratrådt. Såfremt ingen 

melder sig, lukker ordningen ned. 

Bestyrelsen bakker op om ordningen og ønsker, at den fortsætter.  

Carolina melder sig til posten. Camilla står til rådighed i forhold til overdragelse af arbejdet. 

 

6. Bleer i vuggestuen 

Ledelsen orienterer omkring, at forvaltningen har besluttet, at der skal foretages en 

besparelse, således at forældre pr. 1. januar 2024 selv betaler for bleer.  



Det har den konsekvens, at børnehave ikke længere kan og må stå for indkøb m.v. af bleer. 

Alle forældremedlemmer i bestyrelse opfordrer til, at der findes en fælles forældredrevet 

ordning med 1 fast leverandør, og derved undgår at forældre selv står for indkøb og levering 

af bleer. Rikke melder sig til at undersøge muligheder for at fortsætte samarbejdet med 

nuværende leverandør og finde en løsning inden 1. januar, hvor ordningen træder i kraft.  

 

 

7. Evt. 

Økonomi 

- Ledelsen orienterer om, at året sluttes med en fin balance. 

Der er et lille underskud på omkring 200.000 

- Der er aktuelt en proces i gang omkring motorikrum, som blandt andet er finansieret af 

midler fra indeværende år 

- Som det aktuelt ser ud tildeles der 350.000 mere til Børneuniverset i næste års budget i 

forhold til 2023. Det er dog afhængigt af antal børn indmeldt. 

- Der er ikke brugt midler til vikarbureauer i 2023, hvilket har været en bevidst 

prioritering. I stedet er der anvendt faste/kendte tilkaldevikarer, hvilket har frigivet flere 

timer og højere grad af genkendelighed for børn og medarbejdere. Det har været en 

god løsning, som har bidraget til tryghed og ro.  

Det vil fortsat gøre sig gældende for 2024 

Status skimmelsvamp og utæthed i taget 

- Der foretages aktuelt lappeløsninger, de steder hvor der er kommet vand ind fra taget 

- De håndværkere, som udfører de lokale reparation, har udtryk bekymring for tagets 

tilstand, og vurderer at det er i så ringe stand, at det bør skiftes. Det skyldes, at 

tagpappen er så nedslidt og gennemtæret, at det ikke længere er tæt, og der kommer 

således vand ind under konstruktionen.  

Bestyrelsen drøfter bekymring for dette. Det er uacceptabelt, at taget er i så dårlig 

stand, at der kommer regn ind på stuerne med små børn i en dagsinstitution.  

- Der er fortsat arbejde i gang i forbindelse med fjernelse af skimmelsvamp flere steder i 

institutionen. Der er også konstateret angreb på en af stuerne med børn. Det er således 

ikke kun afgrænset til ledelseskontoret og et opholdsrum, men er også målt i børnenes 

primære opholdsrum. 

Bestyrelsen finder dette helt uacceptabelt og ønsker målinger fortaget i hele 

institutionen, da det vækker stor sundhedsmæssig bekymring.  

Flere forældre melder sig til at udfærdige bekymringsskrivelse til forvaltningen med 

forventning om handling, da skimmelsvamp er påvist yderst sundhedsskadeligt at 

opholde sig i for særligt små børn.  

Personale: 

Ansættelse af ny souschef 



- Der er ansat ny souschef pr. 13. nov. 2023. Det er Sigrid Christiansen, som kommer fra 

en stilling i Rudersdal Kommune. 

Det betyder, at Anne Marie og Jannik vender tilbage til deres oprindelige funktioner. 

Sygemeldinger 

- Der er aktuelt 2 langtidssygemeldinger i Børneuniverset. Der er god dialog og proces i 

gang. Det omhandler 1 medarbejder i vuggestuen og 1 medarbejder i minibørnehaven. 

Der arbejdes løbende på gode løsninger for at dække ind. 

Sukkerpolitik 

- Der spørges ind til om der I børneuniverset er drøftet en sukkerpolitik. Ledelsen melder 

om, at det er drøftet tidligere og der fra institutionen er anbefalet, at der ikke indføres 

nulsukker politik. Men at sukkerindtaget holdes begrænset.  

Der er åbenhed for at dette kan tages op og drøftes, såfremt der er et ønske fra 

forældre herom.  


